

University Ranking Questionnaire

استبانة خاصة بتصنيفات الجامعات

<p>Taking Part in Online Surveys Ranking agencies use online surveys for global rankings and their spin offs. At present THE world rankings, QS world rankings, Round University Rankings, and US News use surveys. The last two are operated by Clarivate Analytics.</p>	<p>الاستطلاعات عبر الانترنت المنظمات الدولية المختصة في مجال التصنيفات العالمية تستخدم الاستطلاعات عبر الانترنت كأحد الأدوات المستخدمة في التصنيفات العالمية او لاغراض الشركات المنبثقة منها. في الوقت الحالي QS و Round University Rankings و US News تستخدم مثل هكذا استطلاعات. وللمعلومية، فإن استطلاعات Round University Rankings و US News تجرى من قبل شركة Clarivate Analytics المسؤولة ايضا عن قواعد بيانات الويب اف ساينس.</p>
<p>How can I be chosen for the surveys? - You can improve your chances of being selected for a survey by publishing in journals indexed in Scopus or Web of Science. You will only be selected if the publication includes your email address. - QS also contacts potential respondents using lists provided by universities. Your chances of being selected will be increased by joining LinkedIn and any similar media and uploading full contact details. - You should also keep up to date Google Scholar Profiles and provide your data for ResearchGate and other online databases. Also subscribe to World Scientific and other online newsletters.</p>	<p>كيف يتم اختياري لتعبئة الاستبانة؟ يمكن ان ترفع من فرصة اختيارك لتعبئة الاستبانة عندما تقوم بالنشر في مجلات مدرجة ضمن قواعد البيانات Scopus و ISI ويجب ان يكون البريد الالكتروني الجامعي مذكورا في ورقة النشر. ايضا تتواصل QS مع الباحثين من خلال القائمة المرسله من الجامعات، وبالامكان ايضا زيادة فرصة اختيارك لتعبئة الاستبانة من خلال مشاركتك في موقع LinkedIn او ما شابهه مع ضرورة اضافة كافة معلومات التواصل الخاصة. ومن المهم ايضا تحديث ملف التعريف بقوغل الخاص بالابحاث Google Scholar Profiles وادراج الابحاث بموقع ResearchGate وغيرها من المواقع المشابهة. المشاركة في World Scientific ، والنشر البحثية عبر الانترنت ايضا مهمة.</p>
<p>Can I vote for my employer? - If you receive a survey form from QS, you will not be able to support your current affiliation. If you have a joint appointment, you should consider which one to use as your affiliation. You should remember that international responses are weighted more than local ones. - QS do not seem to mind if you list your former or temporary employer as your affiliation. If you receive a form from Clarivate you cannot vote for your employer or your listed alma mater.</p>	<p>هل يمكنني التصويت لجامعتي؟ إذا كانت الاستبانة مرسله من QS فإنك لن تستطيع التصويت لجامعتك المنتمي لها حالياً. فإن كنت منتسبا لأكثر من جامعة، فيجب ان يتم تحديد الانتماء الذي تريده. وتذكر أن التصويت الدولي له قيمة أعلى من التصويت المحلي. من ناحية أخرى، QS لا تمنع في أن تضيف الانتماء المتعلق بالجامعة الأساسية الدائمة أو المؤقتة (مثال: الجامعة التي تمت الدراسة بها) ولكن عند التصويت، لن تستطيع تقديم التصويت لأي جامعة ذكرتها.</p>
<p>Can I vote in the QS employer survey? You might receive a form to take part in the QS employer survey. Your vote would not be accepted if you are a student or academic, but it is acceptable if you are a university administrator.</p>	<p>هل من الممكن التصويت في الاستطلاع المتعلق بـ QS؟ في حال كنت طالبا أو عضو هيئة تدريسي، فإنه لا يمكنك التصويت، ولكن في حال كونك تحمل منصبا إداري بالجامعة، فإنه بإمكانك التصويت في QS.</p>
<p>What are some things I should not do? Rankers may not accept survey responses if there are a large number from the same IP address. They will not accept votes if the same person uses several computers or email addresses. Rankers will be suspicious if they receive identical or very similar lists from the same institution.</p>	<p>نقاط يجب تجنبها. إذا تمت تعبئة الاستبيانات من عدد كبير من الباحثين بنفس عنوان الانترنت IP، فإن ذلك سوف يعرض الاستبيانات للرفض. وفي حال تصويت شخص واحد من خلال استخدامه لأكثر من حاسوب أو استخدامه لأكثر من بريد الكتروني مختلف لكسب قدر عالي من التصويبات فإن ذلك سوف يكون مرفوضا. يجب الأخذ بعين الاعتبار أن المصنف سوف يلاحظ أي قائمة متطابقة أو متشابهة من نفس الجامعة.</p>



Saudi Arabia Kingdom
Ministry of Education
Taif University
Deanship of Scientific Research



عمادة البحث العلمي